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Dobrý den , nazdar, ahoj! 


 Čas le' jako voda a je tu další Jižan!  

Redakce se nám mění jako ponožky a novou posilou v sestavě 

je Adam💪 .  
Jsme rádi, že vám můžeme představit toto číslo Jižana a 
doufáme, že si znovu připomenete krásné okamžiky prožité v 
uběhnutém půlroce, jelikož jsme mu věnovali poslední zbytky 
našeho volného času v tomto období. 
No tak jdeme na to a ať se líbí ! 

                                     - Nella & Adam - 

Blíží se nám tábor, nejkrásnější období roku, pojďme se tedy takhle ze začátku hodit do 
táborové nálady. Jelikož letošním tématem tábora je “Starověké Řecko”, tak by nebylo od 
věci si tady vypsat seznam nejvýznamnějších bohů s jejich typickými symboly. 

• Zeus - vládce bohů z řecké mytologie (blesk, orel, dub) 

• Héra - manželka Dia (žezlo, kráva) 

• Poseidón - pán moří (trojzubec, býk) 

• démétér - bohyně úrody a rolnictví (košíky s plody, věnce) 

• pallas athena  - bohyně moudrosH a války (sova, šIt) 

• apollón - bůh slunce a světla (labuť, lyra) 

• héfaistos - bůh ohně kovářství (kladivo, kovadlina) 

• hermés - posel bohů, bůh zlodějů (okřídlené sandály) 

• arés - bůh války a hněvu (zbroj, síla, kopí) 

• artemis - bohyně lovu a měsíce (luk a šípy, laň) 

• afrodité - bohyně lásky a krásy (mušle, moře, růže) 

• dionýsos - bůh vína a zábavy (víno, ovoce) 

• hádes - bůh podsvěI (pes Kerberos) 
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Vánoční výprava, 17. - 19.12.2021 - Most


Zápis z vánoční výpravy se vytraUl v časoprostoru, nicméně tady máme skvělou básničku. 
Tímto děkujeme skautkám, které se zasloužily o stvoření této básně! Básnička má sloužit 
čistě k pobavení, takže užívejteeee! 

Trocha poezie přeci neuškodí :) 
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17. prosince 2021, 
odjeli jsme z Plzně, 

směrem, kde to smrdí fakt hrozně. 
Tři hodiny jsme se tam táhli, 
radši bychom paty nevytáhli. 

Bohužel jsme vystoupili, 
do klubovny jsme jít měli. 

Jdeme tam tak hodinu, 
nikde nevidím rovinu. 

Potkali jsme cikána 
a na zemi cigára. 

Už se těším jak to dopadne, 
snad nás cikán nenapadne. 
Klubovnu máme úžasnou, 
cestu zpět ale nejasnou. 
Stoly jsme tu odnosili, 

papuče si nasadili. 
Pak jsme nosili i židle, 
kamera už jede živě. 

Na kávovaru je Fantomas, 
zítra budeme slavit Christmas. 

Amazonka tam jen leží, 
a už není tolik svěží. 

Mochyně tam řeší kluky 
a naštvaně křičí “Kuky!” 

Kluci si vedle hrají, 
Notes křičí “krysy malý!” 
Zítra máme Štědrý den, 

nikdo nechce chodit ven. 

Den druhý - 18. prosince 2021 
V noci žerem perníky, 

Mňamka nemá rohlíky. 
Pomněnka, Amazonka, Mochyně, 

ty šly hezky do kuchyně. 
Teď tu křičí “Dobré ráno!”, 

do večeře vystaráno. 
Jdeme toHž na výlet. 

chceme se jít postřílet. 
Kešky hledat jdeme, 
vařit velmi chceme. 

Amazonka si záda křupe 
a tamten zase něco šňupe. 

Černej punIk už máme, 
kvůli Pomněně a Jáje. 

My jsme našli první kešku, 
Peky už má skoro plešku. 

Mňamka tady funí, 
až to tady duní. 

Už nosíme dřevo, 
Čerwa bolí střevo. 

K ohnišH jsme došli, 
buřty námi prošly. 
Buřtů je tu málo, 

hodně nás to stálo. 
Králík tady pelichá, 
zima je tu veliká. 

Dneska už to tady klouže, 
v hlavě máme velký louže. 
Zítra chceme vidět jmelí, 

Kukličovi přejem zelí. 

Skládáme tu zvláštní rýmy, 
přitom to jsou jenom šprýmy. 

Uhádli jste, je to Most 
a cikánů, je tu dost. 



Vánoční výprava, 17. - 19.12.2021 - Most
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Mladší skauti ve srubu, 14. - 16.1.2022 - Radeč


	 Sraz byl v 16:00 na plzeňském nádraží, ale u autobusového terminálu. Když jsem přišla, tak 
už tam stál Peky, Julča, Rajka a Skunk. Odjezd vlaku byl až v 16:27, ale samozřejmě měl vlak 
zpoždění. Vlakem jsme dojeli do Rokycan, kde jsme vystoupili a šli nakoupit do Kauflandu. Pak jsme 
šli autobusovou zastávku, kde jsme čekali, jelikož autobus jel až za 13 minut. Cesta autobusem byla 
dlouhá asi jenom 10 minut. Když jsme vystoupili, tak jsme šli asi 2 km do kopce s krosnami. Pak 
jsme přišli do srubu. Výhoda byla, že jsme nemuseli spát na zemi, protože tam byly jakési postele. 
Zatopili jsme, zapálili svíčky a následně připravili karimatky a spacáky. Smáli jsme se tomu, jak Julča 
pořád křičí “fuuuuuj, myš!” Kuklič se rozhodl, že bude spát venku.  

 Večer se usínalo dobře, protože ve srubu bylo teplo, ale ráno už tam byla zima. Pak jsme si 
dali snídani. K snídani byla vánočka s máslem. Potom jsme si zabalili některé věci a šli jsme na 
celodenní výlet na Hradiště a na Rumpál. Když jsme se vráHli, tak jsme se ještě zašli podívat na 
západ slunce. VyfoHli jsme si to a šli do srubu. Začali jsme s přípravou večeře. K večeři byly 
makarony s buřty, kečupem, cibulí a česnekem. Bylo to ale dobré. Po večeři jsme šli hrát hru, která 
se jmenuje kontakt. Šli jsme spát asi v 11.  
   
 Ráno jsme se vzbudili a v půl dvanácté jsme odevzávali srub. Potom jsme šli 8 km do 
Stupna. Cestou jsme se jednou zastavili (asi na hodinu) a hráli badminton. Když jsme došli nan 
nádraží, tak jsme museli asi hodinu a půl čekat. Byla zima. Do Plzně jel vlak něco okolo třičtvrtě 
hodiny. Do Plzně jsme dojeli okolo páté hodiny a dali si nástup. 

           - Kačka - 


Vlčata a světlušky za koněm, 26.2.2022 - Mirošov


Sraz byl v sobotu 26.2. na Plzeň hl.n. 
Přišli: Drsoň, Pikaču, Jasoň, Hrdlička, Kvarteto, MarHn, Sova, Sója, Helly, Péťa, a další… 

Jeli jsme kus vlakem a po vystoupení jsme hledali cestu v lese, po které jsme poté šli a byli na ní 
krmítka vyrobená z kanistrů. Po vystoupení z lesa se k nám připojila Lasička. Cestou ke koním jsme 
potkali asi dva bunkry a v jednom z nich byla krabička, ve které byla: svíčka, sirky a prázdný papír. 
Po chvíli zkoumání jsme zjisHli, že je na něm něco napsáno neviditelným písmem. Tak jsme zapálili 
tu svíčku a začali ten papír nahřívat. Asi třikrát jsme ho zapálili, ale nakonec jsme ho nějak přečetli. 
Když jsme přišli ke koním, nasvačili jsme se. Poté jsme nakrmili koně a zajezdili si na nich. Bylo to 
super. Zpět na vlak jsme šli jinou cestou, ale asi jsme nastupovali na stejné stanici. 

Rozchod byl  v 17:36 na Plzeň hl.n. 

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Drsoň - 
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Zimní přežití pro skauty, 26. - 27.2.2022 - Čerchov


Jak je u výprav zvykem, začíná se vždycky srazem (balení a organizování zanedbejte). 
V případě zimního přežiI byl sraz v 8:45 před palubou Hamburg. Bylo nás tak akorát: Já (Apač), 
Tiger, Peťan, Ostříž, Pavel, Koník, Kukačka, Riki a Kuklič (jestli se nepletu, poněvadž to píšu asi 3 
měsíce po akci :)). Vlakem jsme dojeli do České Kubice a odtamtud naše cesta začala. Po asi 3 
kilometrech jsme úplně zpocení došli k takzvané zelené chýši, kterou tam prý skauH před dávnou 
dobou postavili. Tam jsme si dali čaj a oběd, a přitom nám místní hajný povídal o zvířatech 
v místních lesích. Pak nám ukázal nějaké lebky a záznamy z fotopasI a dal nám pár rad na cestu.  

A nebyla by to správná výprava, kdybych něco neztraHl. V tomto případě to byla mapa, 
což ani tolik nevadilo, jelikož jsme už stejně všichni v tu dobu používali jen mapy.cz. I přesto, že 
sněhu bylo dost, nebylo ho dost na sněžnice, které jsme dostali s sebou. Pouze kousek od cíle se 
naskytla příležitost je použít, přičemž Tiger přitom tak moc padal, že nakonec svoje sněžnice rozbil. 
Nakonec jsme dorazili k takové malé chatce se dvěma místnostmi, která se jmenovala 
„WALDHÜTTE UNTER BRUNNHÄUSL,“ nebo taky Lesní chata pod vodárnou. Byla to chata plně 
připravená na krutou zimu: Republica, Božkov, Jelínek, další Republica, tuzemák, hruškovice, další 
Republica… Poté co jsme se usadili, nastal čas k večeři. Společný jídelníček jsme (jsem) sestavili 
(sestavil) sami (sám). Jednalo se vlastně jenom o sobotní večeři, ke které jsem připravil Spaghe{ 
alla Bolognese s hotovou omáčkou z Kaufu. I přestože toho bylo tak trochu много a tahat se s těmi 
sklenicemi nebylo úplně záživné, stálo 
to za to. Velkým úspěchem bylo také 
vytápění. Po asi 2 hodinách jsme vevnitř 
měli přes 35 stupňů a v druhé ze dvou 
místnosI nám začalo kondenzovat voda 
na stěnách. Když už byla úplná tma, 
rozhodli jsme se podívat ven na hvězdy. 
Tak tedy stojíme v mikinách uprostřed 
běžkařské trasy, když najednou Tiger 
říká: „Je tu někdo taky jenom 
v pantoflích?“ 

Ráno jsme vstali už za světla 
(WOW!). K takové jako by pozdní 
snídani si všichni dali instantní ramen, já 
si ale dal spaghe{ z předchozí večeře, aby se pak zbytek vešel Tigerovi do ešusu. Po zahlazení stop 
a sbalení jsme vyrazili na cestu na Čerchov – nejvyšší „horu“ Českého lesa. Na vrcholu nás čekala 
fotka u Kurzovy věže a esemeska od Bundesregierung: „Willkomen! Bi�e beachten Sie die Test-/
QuaranHnäregeln.“ Pak tedy začal závěrečný sestup do Trhanova. V půlce cesty najednou sníh 
úplně vymizel a nás přivítal pohled na klasickou Šumavskou monokulturní zemi nikoho. Sestup 
takovouto přírodní kulisou pro filmaře natáčející film o 1. světové válce nebyl úplně krásný na 
pohled, ale bylo to z kopce, takže nám to moc nevadilo. Konečně jsme tedy dorazili do Trhanova, 
počkali si na vlak a vráHli se zpět do města ve kterém se potkávají a končí 4 řeky, bezpočet linek 
Českých Drah a Integrované Dopravy Plzeňského Kraje. Do Plzně.   

          

          - APAČ -  
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První jarní výprava, 18. - 20.3.2022 - Rokycany


	 Výprava se konala od 18.3 2022. Sešli jsme se na hlavním nádraží v Plzni a jeli jsme vlakem do 
Rokycan. Od nádraží jsme museli nějaký ten kilometr ujít, než jsme došli ke klubovně. U klubovny 
jsme chvíli čekali než budeme moct dovnitř. Potom co nás konečně pusHli dovnitř, tak nás rozdělili a 
vlčata a skauH spali v jedné místnosH a skautky a světlušky v druhé. Zanedlouho šli skauH 
nakupovat a ostatní hráli hry venku. Když jsme dohráli pár her, tak jsme šli zpět dovnitř. Po 
příchodu skautů z nákupu jsme se šli všichni najíst. Dál následovalo volno. Maličkou chvíli před 
večerkou nám vypadl proud.  
  
 Ráno jsme vstali a potom co jsme byli nasnídaný jsme se začali chystat na výlet. Šli jsme na 
rozhlednu. Cestou vymyslela Nella hru, že když řekne orel tak všichni musí mimo cestu na bobek, 
prase nesmí nikdo stát na zemi, medvěd nesmí nás vidět. Nahoře jsme se naobědvali. Přišli jsme do 
klubovny a šli jsme hrát hry ven. Také odjela Rajka, Ninja a Nella s Papájou. Navečeřeli jsme se a po 
večeři přijela Amazonka. Na večer nám připravili program hráli jsme parHčku. Po skončení jsme šli 
spát.  
  
 Ráno jsme se opět nasnídali a šli jsme si zabalit a uklidit. Když jsme byli hotovi, tak byl oběd. 
Po obědě jsme si šli ještě zahrát kolíkovanou. Dohráli jsme a šli jsme na nádraží. Jelikož jsme přišli 
dřív, tak jsme tam ještě museli čekat. Z Rokycan jsme tedy jeli na hlavní nádraží v Plzni, kde skončila 
výprava. 

             - Měsíček - 
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Družinové výpravy za dobrem - 2.4.2022


Rysi

  
 Zúčastnili se: Amazonka, Měsíček, Kukačka, Užo�a, Adam. 
Měli jsme sraz v 8:30 na zastávce autobusu č.30 u Boleveckého rybníka a moc hezké počasí jsme 
neměli, protože byla hrozná zima a sněžilo. Šli jsme přes Věžku na Chlum a během cesty jsme 
sbírali odpadky. Potom jsme došli k naší klubovně na Senečáku a začal sběr odpadu naplno. Tam 
těch odpadků bylo nejvíce. Mezi nimi bylo hodně plechovek od piva, plasty a byly tam i přeskáče, 
židle a lehátko a nebo pneumaHka. Na konci výpravy se k nám připojila i družina Ledňáčků. Potom 
už jsme jen naložili odpadky do (12 pytlů + nějaké věci mimo) auta Amazonky táty. Tímto jsme 
zakončili výpravu. (Amazonky táta nám moc pomohl a za dobrotu ještě vyšlápl pořádný 
exkrement). Výprava byla něco jako Ukliďme Česko a přitom jsme se i trochu prošli. Výprava byla 
skvělá a myslím, že se líbila i ostatním. 

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Užofka -


Ledňáčci

   
 V 9:30 jsme se sešli na autobusové zastávce Morseova. Všichni přišli včas.. kromě RyIře, ten 
dorazil pozdě. (O tři minuty). Po RyIřově příchodu jsme se odebrali do borského útulku. U brány 
nám, po Jáji vyzvonění cizí duše, otevřela velmi milá paní od městské policie. Ta nám ukázala kde, 
co a jak je potřeba udělat a my se dali do práce. Bylo potřeba vymést venkovní kotce, opravit 
ohrádku pro ukrajinského kocoura, převozit a přeskládat jeden celý kotec plný nářadí a barelů, 
zamést venkovní kotce a několik dalších menších prací. Po cca dvou hodinách práce jsme si dali 
oběd uvnitř malé útulně kanceláře a následně dodělali zbylé úkoly (převážně zametání). Jenže když 
bylo vše hotovo, uvědomili jsme si, že do rozchodu zbývá něco přes dvě hodiny. Což by normálně 
nebyl problém, ale pro Julču a Kačku si měli přijet rodiče. A tak jsme se rozhodli vydat se za 
Rysama, kteří sbírali odpadky na Senečáku.  Cesta trvala se vším všudy asi 1 hodinu, a když jsme 
dorazili, nezbylo moc, co dělat. Takže jsme jen pomohli odnosit pytle na hromadu, chvíli si povídali 
a následně si šli sednout do šatny. Pak už každý šel svou vlastní cestou a všichni se postupně začali 
odebírat domů.  

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Mňamka -


Sobi

Když jsme se dohadovali o tom, kde budeme uklízet odpadky, nadnesli jsme pár zajímavých 

nápadů. Nakonec jsme se ale shodli (nebo bych spíše měl říct, že jsem smetl všechny ostatní návrhy 
ze stolu, a tak nám nakonec vlastně nic jiného nezbývalo), že půjdeme uklízet k nám na vesnici. Což 
samo o sobě moc dobře nezní, ale já měl to štěsI, že ten náš Augezd se nachází asi kilometr od 
Hracholuské přehrady. Program byl tedy následovný: 
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1. Nasednout v plzni na autobus a odjet do Města Touškova 
2. Ujít 5 km k nám na vesnici a po cestě sesbírat nějaký ten bordel 
3. Podívat se k přehradě, sesbírat zapomenutý binec u řeky, dojít zpět do Touškova a vráHt se 

do Plzně 

Sraz měl být v 10:08 v hale CAN v Plzni. Z neuvěřitelných 6 účastníků výpravy jsme se na místě 
sešli 4 (zbytek se do Touškova měl dopravit jinak). Nakonec nás ale do Touškova svezl Riki svým 
autem. V Touškově jsme se tedy všichni sešli: Já – Apač, Tiger, Riki, Štěpán, Buvol a Ostříž. Po 
takové jako by rozcvičce, kdy jsme se vlastně jenom honili kolem takové té pyramidy z lan, kterou 
znají snad všichni ze středečních schůzek, jsme se konečně vrhli do práce. Vysbírali jsme docela 
dost odpadků z křoví vedle dětského hřiště, byly to většinou plechovky od různých energeHckých 
nápojů a piva. Po krátkém přesunu k rybníku a pár dalších odpadcích, které z rybníka Riki vylovil, 
jsme už konečně byli na cestě k Oujezdu. V pangejtech bylo překvapivě hodně odpadků, mimo jiné 
i zahozený kufřík na výtvarnou výchovu s kompletní sadou štětců (se kterými teď barvím modely u 
mě doma a musím říct, že jsou to docela kvalitní stětce). V tuto chvíli bylo už jasné, že na 
Hracholusky to prostě nesHhneme, a tak jsme se dohodli, že přehradu z programu vynecháme. 
V pangejtech se nacházely především věci, které lidi vyhodili z okna auta jako např. jednorázové 
kelímky od kafe a plastové lahve. Našli jsme ale také různé kusy neidenHfikovatelného plastu, kovu 
a různé druhy gumy. Po příchodu do Újezda jsme se usadili na hřišH u ohniště a vzali si dřevo, které 
jsem pro nás připravil už den předem. Rikiho zaujal starý tramvajový vůz, takový ten z 40. let 
minulého stoleI, který měl ještě dřevěné lavičky (ne ani já nevím, jak se dostal k nám na vesnici). 
K obědu jsme si udělali tzv. Buřtopeč. Mimo buřtů jsme si opekli také párky a marshmelouny. Po 
obědě jsme si už jen obešli Újezd a vydali se na cestu směrem na východ (tak nějak). Odpadky už 
jsme nesbírali, oni tam ani žádné nebyly. Po krátké cestě přes louku a les jsme dorazili 
k Motocrossu, ze kterého byl nádherný výhled na Plzeň. Pak jsme si to už jen střihli přes louku a po 
silnici po které jsme šli už předIm jsme se vráHli zpět do Touškova, kde jsme se kolem 16:00 rozešli 
a výprava skončila. Jako organizátor si myslím, že přestože jsme se nepodívali na přehradu a 
„nevynesli koše“ lidem ze samot u řeky se výprava dost povedla, možná snad lépe než náš výlet na 
Radyni (který jsem mimochodem taky organizoval). A i účastníkům výpravy se to docela líbilo. Ale 
hlavně jsme uklidili kus přírody, kam ani ruce dobrovolníku z Ukliďme Česko nedosáhli. A to je 
přece to hlavní. 

1. Augezd = Oujezd = Újezd, v tomto případě se jedná o Újezd nade Mží 

2. Pangejt je výraz pro příkop vedle silnice, do kterého řidič rozhodně nechce vjet se svým 
vozidlem. Pro některé obzvlášť nemorální řidiče slouží pangejt jako odpadkový koš na jejich 
jednorázové kelímky, obaly a vajgly od cigaret.         

	 	 		 	 	 	 	 	 - Apač - 
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A nějaké to fotO

 nesmí chybět :)



Brigáda v Křimicích - 23.4.2022


 Dne 23.4 jsme se sešli před klubovnou v Křimicích s nadšením na sobotní brigádu. Na začátku 
jsme si řekli, co je potřeba udělat a rozdělili si práci. Pomněnka se hned pusHla do sekání trávy na 
celé zahradě. My jsme zaIm postavili kolem ohniště posezení na odpolední opékačku a odpočinek. 
MeziIm holky umyly okna a Nell s Eli vyházely z klubovny všechen hmyz. Já (Hrdina), Ostříž a Skunk 
jsme většinu dne sekali dříví a poslouchali při tom tvrdou hudbu. Petr a Karel obkládali šIt střechy 
klubovny dřevem které jim připravovali Amazonka, Julča, Mládě, Adam a RyIř. Po náročné práci 
následoval odpolední odpočinek a pořádná opékačka. Po obědě využil Skunk ohně a spálil tubus 
naplněný rákosím, čímž zakouřil celou zahradu. Za celý den jsme udělali spoustu práce a ve 4 jsme 
odjeli zpátky do Plzně. 
Vedení zůstalo v Křimicích ještě pár hodin, při kterých nově obložený šIt natřelo barvou a uklidilo 
všechno náčiní. 

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Hrdina - 
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Výprava pod stan, 14. - 15.5.2022 - Bezdružice


 Účastníci = Adam, RyIř, Nella, Amazonka, Muchomůrka, Bageta, Sója, Hrdlička, Já (Pikachu),   
   Ninja, Drsoň, Mimoň, Joker a Jasoň  
V 8:25, po srazu u paluby Hamburk, jsme vyrazili vlakem směr KonstanHnovy Lázně. Když jsme tam 
dojeli, čekala nás prohlídka a ochutnávka Prusíkova pramenu. Poté jsme šli na tábořiště v blízkosH 
obce PoIn. Když jsme postavili stany, Nella s RyIřem, Adamem, Muchomůrkou a Amazonkou 
nachystali večeři pro ostatní. Rizoto se jim moc povedlo. Po jídle a nezbytné hygieně jsme okolo 
deváté hodiny usínali ve stanech. 
Druhý den jsme vstali a šli jsme nasbírat dřevo na zátop. Snídani chystala Nella s RyIřem a 
Adamem. Byla vánočka s malinovou marmeládou. Po  jídle jsme si šli zabalit věci a dát je před stan. 
Když jsme uklidili stany, tak jsme šli zpátky přes Bezdružice do KonstanHnových Lázní. K obědu jsme 
měli špagety s boloňskou omáčkou. Po jídle jsme šli na vlak. Cesta nám rychle utekla, někteří ji 
dokonce prospali. Výprava byla moc super, těším se na další. 
  
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	  - Pikachu -
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promiň Fíku, ale tuhle fotku 
jsme si nemohli odpustit :)



Výprava na vodu, 20. - 22.5.2022 - Sázava

  
 V pátek 20. května jsme se sešli na vlakovém nádraží v Plzni, kde na nás čekal Riki. Potom 
jsme vyrazili na nástupiště a nastoupili do vlaku. Jeli jsme zhruba hodinu a půl, až jsme dorazili na 
vlakové nádraží v Praze. Tam jsme přestoupili na další vlak, kterým jsme jeli až do Čerčan, kde jsme 
nastoupili ještě do jednoho vlaku, kterým jsme jeli až do Sázavy. Vystoupili jsme z vlaku a šli jsme 
asi půl kilometru k řece a ke kempu. Tam už na nás čekal Karel s ostatními, co nakládali v 
Doudlevcích lodě. Taky tam bylo pár skautů a skautek z 92. skautského oddílu Kotva. Odložili jsme 
si věci a šli jsme stavět stany. Nám dali jeden stan pro 6 lidí který měl 2 ložnice a jednu velkou 
předsíň. Bylo velmi záživné ho stavět, protože jedna předsíň k tomu stanu nepasovala. Tak jsme si 
řekli že, se vyspíme jen pod tou jednou čásI stanu a ty předsíně stavět nebudeme. Potom jsme se 
šli všichni vykoupat do Sázavy, ve které bylo strašně bahna, takže jsme byli ještě špinavější něž když 
jsme tam vlezli. Pak jsme se šli převlíknout do stanů a z minuty na minutu začala extrémní bouřka. 
Všichni ve stanu začali panikařit a začali jsme stavět alespoň tu jednu funkční ložnici. Když jsme jí 
dostavěli tak už byl hroznej slejvák a všude se blýskalo. Nám začal jaksi protýkat stan, takže jsme si 
museli všechny věci naházet do té malé ložnice pro tři lidi. Déšť neustával, tudíž začalo kvalitní 
stavění stanu pro mě (Mochyni), Pomněnku a Koníka asi v 11 večer. Nebyli jsme sami, jelikož Adam 
a Háňa měli obdobný problém, protože jejich plachta vydržela přesně 5 vteřin té bouřky. Pak jsme 
záhadným způsobem usnuli. 
  
 Ráno byl budíček v 7:45, s Im že tam už tak hodinu Skunk ječel „vstávej!“. Všichni naprosto 
zcela odpočaI jsme se šli nasnídat. K snídani byla vánočka s máslem a marmeládou. Potom 
následovalo čištění zubů a příprava na vodu. Většina dospělých odjela autem a s loděmi na místo, 
kde jsme začínali. Jediný, kdo s námi zůstal byl opět Riki, se kterým jsme odešli na vlak. Vlak měl 
příjemné zpoždění a tak jsme za ostatními dorazili asi o 30 minut déle. Vystupovali jsme v Ratajích 
nad Sázavou, kde zároveň začalo naše splouvání. Dostali jsme od Kuličky a Morčáka (s ním ještě 
bylo švandy) krátkou instruktáž a mohli jsme vyrazit. Já jela na lodi s Pomněnkou jako háček. 
Sobotní trasa měřila asi 15 km a čekalo nás pár jezů. Asi v 1 hodinu jsme zastavili na nějaké louce 
na oběd. K obědu byly rohlíky s Májkou, okurkou a sýrem. Už v tu dobu naše hrdinská loď (Kuklič + 
Skunk) měla nasbíráno pár odpadků. Po půlhoďce jsme opět vyrazili. Po cestě jsme si povídali a 
nedělo se nic speciálního. Někdy odpoledne na totálním voleji jsme utvořili soulodí a šel se ládovat 
meloun. Až se všichni najedli, tak byly 2 možnosH, co se šlupkou. Dát jí k Amazonce do lodi, nebo 
se pokusit jí dohodit na břeh a když se to nepovede, tak pro ni jet. Já s Pomněnou jsme jako první 
začali házet a jasně, že to nedolítlo, tudíž jsme letěli my pro tu šlupku.  

 Po 20 minutách jsme jeli dál a další zastávka byla až u nějakého kempu s molem těsně před 
Sázavou. Tam přišel legendární Morčák a začal vysvětlovat hru. Už při vysvětlování mi bylo jasný, že 
to bude nálož. Spočívalo to v tom, že jsme si házeli houby do lodě a když někomu přistála houba do 
lodě, tak musel nejdýl do 3 sekund vyskočit ven. Absolutně nechutně mokrý jsme přežili tuhle 
výtečnou hru a dojeli jsme do našeho kempu. Pak jsme vynesli lodě na břeh. Následoval nějaký čas, 
kdy jsme se mohli převléknout a dát do kupy. Chudák Karel s Pekym hned běželi na vlak, aby sHhli 
spoj k autům, která tam stála od rána. Potom přišla na řadu večeře, což byli buřty. Já s Pomněnou 
jsme se pokoušeli naučit s křesadlem. Nakonec ale zapálil někdo jiný normálně sirkami. Po večeři 
celkem velká část šla s Rikim na Sázavský klášter. byli tam celkem dlouho. My zbylí jsme si tam 
házeli s mým Barbie míčem (legenda) a pak celkově užívali chvíle u Sázavy při západu slunce. 
Bohužel jsme museli jít v 10 hodin spát. Tato noc byla v naprostém klidu, jelikož se člověk nemusel 
bát o svůj život.  
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 V neděli byl budíček ale o poznání dříve a to v 7:15. Pak byla k snídaně, ke které byly takové 
ty buchty, nevím, jak to jinak popsat. Jo a byl čaj! Po snídani jsme si museli všechno zabalit a 
naházet ty krosny do Karlova nebo do Pekyho auta. V 8:15 odjel Karel a Peky na místo, kde jsme 
končili a pak se museli vracet vlakem. MeziIm my, kteří jsme u sebe měli jenom rezervy, jsme začali 
nosit lodě pod břeh (velice intenzivní a hluboká ranní rozcvička). Nevím v kolik, ale vyjeli jsme. 
Trasa na neděli byla kratší a to asi 11 km. Po nějaké té chvíli jsme utvořili opět soulodí a snědli jsme 
sušenky. Za chvíli nás dojel Peky s Karlem, který kvůli lodím vyráželi asi o hodinu dýl. Jelikož jsem s 
Pomněnou 100% poslouchala sobotní pravidla chování na řece, tak jsme předjeli Morčáka a ještě 
jsme velice inteligentně řekli „Ha, jsme rychlejší!“ Pak nám jaksi došlo, že to bylo fakt špatný 
rozhodnuI, ale už bylo lehce pozdě. Rozuzlený Morčák vyskočil z lodě a vrhl se přímo na nás. 
Luxusně nás překlopil a my byli strašně nadšené. Pak nastalo takové to trapno, kdy jsme byli ten 
vzor toho, co nedělat. Za chvíli byl ale oběd. Bohužel bylo celkem přísné počasí a my tam s 
Pomněnou mrzly nejvíc, jak to šlo, protože jsme v rezervě němely mikinu, nebo něco takového. To 
nic nemění na tom, že k obědu byl chleba s pomazánkovým máslem, rajčetem a salámem. Po 
nekonečné chvíli klepání se jsme vyrazili dál a to byl poslední úsek. Zahráli jsme si ještě jednu 
hříčku, která byla o poznání lepší, protože člověk nebyl úplně mokrej. Asi ve 2 hodiny jsme dorazili 
do našeho cíle, což byl kemp v Choceradech, ve kterém neměli skoro nic, ale tak nevadí. Vytřeli 
jsme lodě, převlékli se do suchého a udělali společnou fotku. Vedení (až na Rikiho, chudáka) šlo 

nakládat lodě a vyráželo 
autem do Plzně je zase 
uklidit do skladu Kotvy. 
My jsme šli svižným 
krokem s Rikim na vlak. 
Jeli jsme opět stejně 
výživnou cestou, tudíž 
jsme zase přestupovali 
v Čerčanech, kde jsme 
nasedli na vlak do 
Prahy. V Praze začala 
panika, protože se 
řeklo, že nám ujel vlak 
před nosem, jenže se 
Riki spletl a koupil lístky 
na ten vlak předIm, 
tudíž, tenhle nám ujet 
měl. Tak začalo 
dohadování u okýnka 
ČD, aby nám plaHly ty 

lístky i na ten vlak potom. Lístky se nějak vyřešili a my s radosI nastoupili do nechutně narvanýho 
vlaku do Plzně. Někdo strávil jízdu v úložném prostoru pro kufry, jiní na chodbě. Bylo opravdu 
zábavné, vskutku. Okolo 18. hodiny jsme celý rozlámaný přijeli do Plzně, kde na nás čekal Adam, 
jelikož nesl ještě nějaké rezervy, které si tam někdo nechal. Dali jsme si nástup a Im výprava 
skončila. I přes to se mi výprava moc líbila a nikdy na ní nezapomenu. 

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Mochyně -
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Středisková výprava, 27. - 29.5.2022 - Ostrovec

 V pátek jsme se sešli na hlavním nádraží a vyjeli 
jsme. Když jsme vystoupili z vlaku, šli jsme cca šest 
kilometrů na louku, kde jsme spali. Po příchodu jsme 
postavili stany a najedli se vlastního jídla. Hráli jsme 
seznamovací hru a rozdělili jsme se na týmy ve kterých 
jsme později hráli noční hru. V té jsme se snažili 
sfouknout ostatním svíčky a zapálit vlaječky. Po spálení 
poslední přeživší vlaječky jsme šli spát. 
         Ráno jsme vstali a udělali jsme si snídani, kterou 
jsme následně zkonzumovali. Po snídani jsme hráli hru 
až do oběda znovu v těch daných týmech z vlaječkové 
hry. Obědy jsme si udělali v týmech ze surovin které 
jsme při hře posbírali. Po obědě následovaly sporty. Ve 
čtyřech skupinách jsme se točili u so�ballu, lacrosu, fresbee a kinballu. To jsme hráli v 
naprosto náhodných týmech. Na večer jsme se oblékli do krojů a teplejšího oblečení a šli 
jsme k ohni kde jsme hráli spoustu her které si Jižní kříž připravil pro zbytek oddílů.    
Ráno jsme vstali (pokud jsme vůbec usnuli) a udělali si snídani. Potom jsme měli program 
my, účastníci rádcovského kurzu, kteří ho nesHhli přímo tam. Po obědě začalo pršet a my 
jsme se sbalili a vydali se zpátky domů. 

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Koník + Mňamka - 


Rytířova výprava - 4. - 5.6.2022 - Horní Bříza

  
V sobotu ráno jsme se sešli v 7:30 u hlavního nádraží. Pak jsme čekali na zbytek, jenže nikdo 
nepřišel a tak nás bylo málo. Poté jsme si vzali batohy a jeli do Horní Břízy. Když jsme přijeli, 
tak jsme šli kousek na klubovnu, kde jsme si vybalili věci. Pak měl ryIř naučný program o 
KalokaghaHe a o slavných skautských osobnostech. Celkově byla tato výprava zaměřena na 
seberozvoj. Po obědě jsme vyrazili na výlet. Šli jsme na nedaleký zámek. Když jsme tam 
došli, tak začalo hodně pršet a museli jsme se schovat. Až déšť ustal, tak jsme vyrazili zpět 
ke klubovně. Večer jsme po večeři hráli 2,5 hodiny městečko Palermo. Následně jsme hráli 
nějaké hry z ParHčky. Šli jsme spát okolo 11. hodiny. 

 Další den dopoledně měl RyIř nachystané další programy o seberozvoji a pak jsme si 
šli zahrát Buldoky a šátkovanou. Pak byl oběd. Po obědě jsme už jenom uklízeli klubovnu a 
čekali na odchod. Na nádraží jsme došli o něco dříve. V Plzni jsme byli cca. v 16 hodin a tam 
výprava skončila. 

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 - Kukačka - 
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1. Jakou zajímavou obuv našli Rysi u Senečáku při Výpravě za dobrem?

2. Kdo luxusně překlopil Mochyni s Pomněnkou na vodě?

3. Co Skunk hodil na brigádě v Křimících do ohně a zakouřil Im celou zahradu?

4. Kdo přišel pozdě na sraz Ledňáčků na jejich družinové výpravě?

5. Co měli Sobi na jejich družinové výpravě k obědu?

6. Přes jakou vesnici se šlo na výpravě pod stan do KonstanHnových Lázní?

7. Kdo se na výpravě v Radeči rozhodl, že bude spat venku místo ve srubu?

8. Jaký sport, který je v zápise napsán s chybou, se hrál na Střediskovce?
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LUŠTĚNKA!


Na závěr jsme si pro vás přichystali křížovku. Dalo nám to hodně práce, tak jí hezky vyplňte, šup. 
Tady se ukáže, kdo toho Jižana čte :) No tak doufáme, že se Jižan líbil a příšI zase na Vánočce! 

 PS - tajenka je důležitá pro tábor
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